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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem segít a kormány a legszegényebbeken?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy szomorú  –  de  valószínűleg  nem egyedülálló  -  esettel  fordulok  Önhöz.  Egy  kétségbeesett
állampolgár keresett meg, hogy elmondja, milyen nehéz körülmények között él. Számos betegsége
van, jelenleg egészségkárosodási és gyermekfelügyeleti támogatásban részesül, ami viszont nagyon
alacsony, nagyjából 27 ezer forint. Ennek összege évek óta változatlan, mivel a kormány évek óta
nem emelte a nyugdíjminimumot.

Az állapota tavaly annyira leromlott,  hogy vizeletét csak egy csövön át,  kivezetve tudja üríteni.
Emiatt  talán  jogosulttá  válna  más  ellátásra  is,  de  annyira  tart  a  felülvizsgálattól,  hogy  nem
kezdeményezte az eljárást sem.

Leírta levelében, hogy milyen drasztikusan érintette a segélyezés átalakítása: korábban havi kb.
3500  forintos  lakásfenntartási  támogatása  megszűnt,  jelenleg  évi  tíz  ezer  forintos  települési
támogatás kap csupán, amiből nem tudja rezsijét fizetni. Tűzifa-támogatást azért nem kap, mert -
bár  jogosult  lenne  rá  –  a  település  nem  pályázik,  mert  nem  lenne  pénzük  az
önrészhez.

A gyógyszerköltségei  irtózatosan  magasak  (több  tízezer  forint),  mégis  csak  pár  ezer  forintos
közgyógyellátást kap, sőt még csökkentették is annak összegét. Állítása szerint az ünnepek alatt
nem fog szociális étkeztetést kapni, aminek minősége rossz és kevés is a kiszállított adag.

Azon  túl,  hogy  bármilyen  segítséget  elfogad,  több  kérdése  is  felmerült.  Ezeket  szeretném
közvetíteni  Miniszter  Úrnak.
-  Hogyan  lehetséges  az,  hogy  éppen  az  ünnepek  alatt  nem biztosítanak  a  jogosultak  számára
szociális  étkeztetést?



- Mit tudnak tenni annak érdekében, hogy azok is kaphassanak szociális tűzifa-támogatást,  akik
olyan  településen  élnek,  ahol  az  önkormányzat  nem  pályázik  a  keretre?
- A szociális segély folyósítása alatt miként lehet nyugdíjat igényelni, illetve biztosítva van-e az,
hogy ilyenkor  az  érintett  ne  maradjon átmenetileg  se  ellátatlanul,  amíg  megkapja  a  nyugdíjat?
-  Miért  nem  emelik  végre  a  segélyek  alapját  adó  nyugdíjminimumot?
-  Miért  nem  állítják  vissza  a  normatív  lakásfenntartási  támogatást?
- Miért nem adnak megfelelő mennyiségű és minőségi ételt a szociális étkeztetés rendszerében?
- Miért nem segít a kormány a hasonló helyzetben lévő embereken?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2018. december 17.

Mesterházy  Attila
országgyűlési  képviselő
MSZP
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